
 1 

P r o t o k ó ł  Nr XXIV/2016 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 30 listopada 2016 r. 
 

 
   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 15 
radnych otworzył XXIV sesję, przedstawił porządek obrad, do którego wniosek         
o zmianę  do porządku obrad zgłosiła p. Wójt Barbara Dybczak. 
Poprosiła o wprowadzenie projektu uchwały dot. opłaty prolongacyjnej. Uchwałę 
musimy poprawić, ponieważ organ nadzoru zakwestionował niektóre zapisy            
w podjętej uchwale. 
 
Przew. – powiedział, że projekt tej uchwały był już omawiany na wszystkich 
komisjach, był pozytywnie zaopiniowany. Zaproponował  wprowadzenie do 
porządku obrad jako pkt 4a. 
 
Radni zaakceptowali tę zmianę jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Zatem porządek obrad został zatwierdzony w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
4a. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 

7. Funkcjonowanie oświaty w Gminie Skoroszyce. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gm. Dobrzeń Wielki do 

Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w  części 
dot. zm. granic Gminy Dobrzeń Wielki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gm. Komprachcice do Prezesa 
Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w  części dot. 
zmiany granic Gminy Komprachcice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gm. Prószków do Prezesa Rady 
Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w  części dot. zmiany 
granic Gminy Prószków. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Gm. Dąbrowa do Prezesa Rady 
Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów w  części dot. zmiany 
granic Gminy Dąbrowa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia dalszej dzierżawy gruntów. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Stary Grodków. 
15. Odpowiedzi na interpelacje. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie sesji. 
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Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h 
 
Radna Słowiak – strażacy z OSP w Makowicach zgłaszają problem z przeciekającym 
dachem nad nową częścią remizy. 
 
Radny Bryła – w Szkole w Chróścinie jest bardzo zimno, szczególnie na sali 
gimnastycznej, trzeba zająć się tą sprawą koniecznie, na pewno będzie potrzebna 
wymiana centralnego ogrzewania. Najbardziej odczuwalne zimno jest na sali 
gimnastycznej, dzieci skarżą się, nie da się ćwiczyć, bo tak zimno. 
 
- jest potrzeba postawienia lampy na ulicy Słonecznej w Chróścinie. Ulica jest 
prawie ciemna, szczególnie w okolicach domu p. Grzegorzek. To jest starszy 
człowiek, który z trudem porusza się po ciemnej ulicy. 
 
Radny Filas – p. Wójt, informowała nas pani na komisji, że niedawno znowu były  
włamania do budynków straży pożarnej w Chróścinie i Starym Grodkowie. Złodzieje 
znowu wynieśli trochę sprzętu, w tym cenne i bardzo potrzebne strażakom piły. Co 
to za straż bez specjalistycznego sprzętu.  Apelowałbym  o zamontowanie chociaż 
prostych, skutecznych  czujników, które spłoszyłyby złodzieja. Ostatnio często 
zdarzają się takie kradzieże, gdyby były zamontowane takie czujniki, może to 
przeszkodziłoby złodziejom. Koszt tego na pewno nie jest duży, a niewspółmierny 
do poniesionych strat. Może na razie nie wszystkim  strażnicom to montować, ale 
może po kolei. 
 
Radny Bryła -  powiedział, że strażacy z Chróściny właśnie wczoraj zakupili             
i montowali cały sprzęt alarmowy w remizie. 
 
p. Wójt – podjęłam już takie działania, chciałabym, aby docelowo w każdej remizie 
takie zabezpieczenie w formie alarmu było. Dobrze byłoby, żeby nas to skutecznie 
zabezpieczyło przed włamaniami.  
Jestem wdzięczna państwu za wszystkie sugestie i dziękuję za nie. 
 
Radny Bryła – a jak by to wyglądało, gdyby było szerokie  monitorowanie  wraz         
z wezwaniem służb zabezpieczających?  
 
p. Wójt – tę kwestię omawialiśmy już na Se w Skoroszycach, skate parku w 
Chróścinie i obszaru wokół pomnika w Skoroszycach. Mówiłam wtedy jakie to byłyby 
koszty. Przedstawiałam wyliczenia i wtedy sami państwo zdecydowaliście, że jest 
to za drogo. Zatem, gdyby pokusić się o tak szeroki monitoring tych obiektów, to 
koszt jednego miesiąca monitorowania wynosił około 1 000,00 zł. Uważam, że są to 
drogie usługi. Dlatego zdecydowałam, żeby zamontować czujniki.  
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Radny Filas – to nie tylko kwestia zadziałania czujników. W remizie w Starym 
Grodkowie, wydaje mi się, że gdyby te piły były pochowane w samochodzie, tak jak 
w Chróścinie, to nie prowokowałoby  złodzieja. 
 
Ad 4 
 
Informacja z pracy Wójta Gminy za okres od ostatniej sesji, tj. 28.10.2016 r. do 
30.11.2016 r. 
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Praca Wójta Gm. od 28.10.16 r. do 29.10.16 r. 

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Państwo Radni, Sołtysi, Pracownicy 
Samorządowi, proszę, pozwólcie, że przedstawię sprawozdanie z pracy Wójta Gm. za 
czasokres od ostatniej sesji, czyli 28.10.16 r. po dziś dzień, czyli, 30.11 16 r. 

2.11.16 r. 

• Otrzymałam informację ze Starostwa Pow. w Nysie pismo w sprawie budowy 
chodnika w m. Czarnolas i w Brzezinach, umowa została podpisana 21.10.16 r., 
termin realizacji do 30.11.16 r. 

• Opolski Urząd Woj. przekazał informację o wstępnej liście rankingowej 
wniosków o dofinansowaniu infrastruktury drogowej na lata 2016- 2019. Gm. 
Skoroszyce otrzymała dofinansowanie w wysokości 50% zadania. 
Wnioskowana kwota dofinansowania to 1 017 798,00 zł, deklarowana kwota 
środków własnych - 1 313 345,00 zł, ogólna wartość projektu - 2 331 143,00 zł. 

5.11.16 r. 

GOK zorganizował imprezę integracyjną dla członkiń KGW gm. Skoroszyce. 

7.11.16 r. 

• Zawarłam umowę z M. Bartochą na wykonanie programu funkcjonalno- 
użytkowego z elementami projektu dla przejścia pod dr woj., uzgodnienia          
z mieszkańcami i Zarz. Dr. Woj., zakup mapy, na przedmiar i kosztorys 
inwestorski dla zad. pn. „Rozbudowa sieci wodociągowej dla miejscowości St. 
Grodków”, termin 15.11.16 r., cena 5 000 zł netto.  

• Zawarłam umowę z Pawłem Bisem na wykonanie remontu parkingów na os. 
Tumbewa w Chróścinie, nr dz. 158/10, termin do 15.11.16 r., cena 19 000 zł 
brutto. 

• Otrzymałam rozliczenie końcowe z realizacji projektu „Partnerstwo Nyskie 
2020”. Nasz wkład na realizację projektu 157 048,84 zł, kwota otrzymanego 
dofinansowania z budżetu środków europejskich (Komitet Mechanizmu 
Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego) i ze środków budżetu 
państwa to 2 200 507,56 zł, całkowite wydatki to 2 626 494,87 zł, kwota 
niewykorzystanych środków to 91 093,50, zwrot niewykorzystanych środków 
w 2016 r. to 38 348,12 zł.  

9.11.16 r. 

Zawarłam umowę z firmą ADAMPOL na wykonanie korytowania i utwardzenia ok. 
300 m2 drogi nr 124 w Mroczkowej, termin do 18.11.16 r., kwota 6 519,00 zł brutto. 

10.11.16 r. 

• Zleciłam firmie KING BUD z Pakosławic wykonanie 2 okien w bud. 
gospodarczym w Brzezinach, cena 718,50 zł brutto, termin 30.11.16 r.                 
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w ramach funduszu sołeckiego oraz usuniecie awarii oświetlenia wraz                 
z montażem opraw oświetleniowych w świetlicy w Brzezinach, kwota 258,30 zł 
brutto. 

• Podniesienie otworów studziennych na szambie w świetlicy wiejskiej                  
w Mroczkowej wykona ZOiW, cena 556,00 zł brutto, termin 22.11.16 r. 

• Wójt Gm. Skoroszyce był współorganizatorem uroczystości Święta 
Niepodległości. 1. część odbyła się w Zespole Szkół w Skoroszycach: uroczysty 
apel, złożenie kwiatów pod pomnikiem, 2. część to msza w intencji Ojczyzny w 
Czarnolasie i w Chróścinie, sprawozdanie na facebooku. 

17.11.16 r. 

Zawarłam umowę z Mirosławem Bartochą na zadanie dot. wykonania analizy 
efektywności kosztowej dla realizacji operacji „Budowa kanalizacji sanitarnej dla 
miejscowości Sidzina- Giełczyce wraz z budową wodociągu do przysiółka sołectwa St. 
Grodków. Termin 17.11.2016 r., cena 4 920, 00 zł brutto. 

18.11.16 r. 

• Złożyliśmy wniosek o przyznanie pomocy w ramach poddziałania „Wsparcie 
inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich 
rodzajów małej infrastruktury(…)”. Działanie objęte Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014- 2020. Zadanie opiewa na budowę 
kanalizacji sanitarnej do miejscowości Sidzina i Giełczyce, etap I, część II wraz 
z budową wodociągu do przysiółka sołectwa St. Grodków. Koszt całkowity 
operacji 3 862 068,25 zł, wnioskowana kwota pomocy 1 997 913,00 zł. 

• Odbyła się impreza integracyjna dla sołtysów i rad sołeckich gm. Skoroszyce. 
Organizatorem był GOK. Dziękujemy za dobrą organizację imprezy. 

21.11.16 r. 

Zawarta została umowa z wykonawcą Mirosławem Królem, Nysa, ul. Podolska 2a na 
wykonanie robót polegających na wykonaniu i montażu wkładu kominowego              
w świetlicy wiejskiej w Makowicach. Termin 5.12.16 r., cena 3 600 zł brutto. 

22.11.16 r. 

• Zarządu Powiatu pismem z 15 11.16 r. poinformował mnie, że Pow. Nyski 
zawarł ze spółką PRODIGO umowę na odbiór odpadów z nieruchomości przy 
ul. Łąkowej po działalności Spółki SKORPAL, wywóz rozpoczął się od 21.11.16 
r., ze strony Gm. Skoroszyce zapewniamy załadunek odpadów.  

• W dn. 22,23,24.11.16 r. obradowały komisje stałe RG, kolejno rolna, budżetowa 
i oświatowa, w których uczestniczyłam. 

23.11.16 r. 

Uczestniczyłam w konferencji Opolskiego Kuratora Oświaty P. Michała Sieka                
z samorządowcami woj. opolskiego w sprawie reformy oświaty. 
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29.11.16 r. 

• Wojewoda Opolski i Opolski Kurator Oświaty udzielał odpowiedzi na pytania 
w sprawie zmiany ustroju szkolnego. Spotkanie miało miejsce w sali 
konferencyjnej starostwa. Miałam przyjemność uczestniczyć w tym spotkaniu 
wraz z kierownikiem GZASiPu. 

• Zleciłam wykonanie naprawy polegającej na wyrównaniu tłuczniem                     
i utwardzeniu nawierzchni dróg gminnych ul. Krótkiej i ul. Słonecznej w 
Chróścinie, wykonawca firma ADAMPOL, cena 3 567,00 zł brutto, termin 
16.12.12 r. 

  

Informacje ogólne 

• Rozmawiałam z Piotrem Regeńczukiem z OCRG w sprawie włączenia naszych 
terenów inwestycyjnych do WSSE. Pamiętacie, Państwo moją ostatnią 
informację z września na ten temat, że ma odbyć się wizytacja w terenie. 
Otrzymałam zapewnienie, że OCRG o nas pamięta, ale strefa zawiesiła 
działania związane z działaniami z procedowaniem nowych wniosków                
w związku z poszerzeniem strefy, bo decyzyjność jest na poziomie Ministerstwa 
Rozwoju i Prezesa RM, najnowsze wiadomości to te, że część złożonych 
wniosków będzie najprawdopodobniej rozpatrywana w styczniu 2017 r.  

• 7.12.16 r. wprowadzony zostanie projekt docelowej organizacji ruchu                  
w Brzezinach dla ograniczenia tonażu mostu na połączeniu z dr. pow. 1543. 

• 8.12.16 r. wprowadzony zostanie projekt docelowej organizacji ruchu dla dr. 
gm. ul. Polna w Sidzinie. 

• 9.12.16 r. wprowadzony zostanie docelowy projekt organizacji ruchu dla dr. 
gm. Powstańców w Sidzinie. 

• 12.12.16 r. wprowadzony zostanie docelowy projekt organizacji ruchu dla dr. 
gm. Radziechowska w Sidzinie wraz z przystankiem autobusowym. 

• Rozliczona została roczna dotacja celowa otrzymana od wojewody na pokrycie 
kosztów postępowania w sprawie zwrotu producentom rolnym podatku 
akcyzowego oraz na jego wypłatę. Wyniosła ona ogółem 625 759,35zł, w tym 
kwota dotacji na zwrot podatku akcyzowego producentom rolnym to 
613 489,56 zł, kwota dotacji dla gminy na pokrycie kosztów postępowania w 
sprawie zwrotu podatku to 12 269,79 zł. Złożono łącznie 282 wnioski o zwrot 
podatku akcyzowego. 

• Trwa budowa chodnika w Brzezinach, na wniosek radnego P. K. Jagusza            
i mieszkańców Brzezin wprowadzono zmiany, wydłużając go. 

• Trwa wywóz odpadów z ul. Łąkowej po działalności SKORPAL 

• Na podstawie przeprowadzonej wizji w terenie, do dn.31.12.16 r. zostanie 
przygotowany przez ZUD plan wycinki drzew w Gm. Skoroszyce                           
z uwzględnieniem drzew znajdujących się w pasie dr. pow. 1514 O, po czym 
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wystąpią do wójta gminy o zezwolenia na wycinkę i po uzyskaniu tejże zostanie 
zlecona wycinka zakwalifikowanych wcześniej drzew. 

Dziękuję Państwu wszystkim ludziom dobrej woliu za współpracę, za każde dobre 
słowo, przychylny gest. Działamy przecież dla dobra wspólnego. 

 
 
Do przedstawionej informacji pytanie zadał radny Kaczmarczyk. 
Ile będzie przejść pod drogą, jeżeli chodzi o podciągnięcie wodociągu na osiedle    
w Starym Grodkowie? 
 
p. Wójt – najprawdopodobniej będą dwa przejścia pod drogą  od strony silosów 
Szamotół, do osiedla, a drugi do domu państwa Kureń i Marzec. 
 
Radny Kaczmarczyk – mieszkańcy tego osiedla i właściciele pól mówili do mnie, że 
zgodziliby się, żeby poprowadzić jedną nitkę tylko od strony Szamotół, wzdłuż  
pasa drogowego, w stronę pól, ale wiem, że to trudna sprawa, bo rolnicy najpierw 
się zgadzają, a później mogą się z tego wycofać. Zgłaszam tę sprawę, bo mnie o to 
poproszono. Pewnie  wtedy koszty tego wodociągu byłyby mniejsze. 
 
p. Wójt –dziękuję za te informację. Na pewno zostanie wybrane optymalne 
rozwiązanie dla gminy, a zatem dla mieszkańców. 
 
Ad 4a 
 
Projekt uchwały wprowadzonej do porządku obrad był omawiany na wszystkich 
komisjach, pozytywnie zaopiniowany. Pani Wójt powiedziała, że osobiście 
konsultowała zaproponowane zapisy z p. Kolegiantem z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, który je zaakceptował. 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. Został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/163/2016 w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
 
Ad 5 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany.  
 
p. Wójt powiedziała, że chodzi o zakup koparki dla Zakładu Oczyszczania                 
i Wodociągów, o dołożenie 60 000,00 zł. W sumie to będzie 132 000,00 zł., a  jaka 
to będzie koparka, to wszystko w gestii p. Kierownik. 
 
Przew. RG – wydaje się, że taka kwota już pozwoli na zakup dobrej, funkcjonalnej 
koparki. 
 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
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Podjęto uchwałę Nr XXIV/164/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2016 rok. 
 
Ad 6 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
p. Kierownik Błoch  wyjaśniła, że zwróciła się z wnioskiem o przedłużenie 
obecnych taryf na wodę i ścieki do końca marca i  brakiem wytycznych w tych 
sprawach. 
 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały o poddał pod 
głosowanie. Został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/165/2016 w sprawie przedłużenia czasu 
obowiązywania dotychczasowych taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę             
i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
 
Ad 7 
 
Przew. RG – jak powszechnie wiadomo od przyszłego roku planowane jest 
rozpoczęcie reformy oświatowej w Państwie, więc nas to też czeka. Nie uciekniemy 
od tematu, musimy się sprawą zająć. Pani Wójt jest już po pierwszych wstępnych 
spotkaniach, dlatego poprosimy o przedstawienie obecnej sytuacji i planach na 
przyszłość co do naszej gminy. 
 
p. Wójt – Szanowni Państwo, ostatnio zajmujemy się szeroko tematem placówek 
oświatowych w naszej gminie, ale najbardziej interesuje nas sieć placówek 
oświatowych w roku przyszłym. Razem z p. Kierownikiem Koseckim opracowaliśmy 
wstępny plan działań i ten plan realizujemy. Dzisiaj jesteśmy już w kolejnym 
punkcie jego realizacji, mianowicie: pierwszym krokiem było przedstawienie 
sytuacji w swoich placówkach przez poszczególnych dyrektorów, co miało miejsce 
na poprzedniej sesji Rady Gminy. Następnie było spotkanie w Urzędzie Gminy,       
w którym uczestniczyli państwo z Rady Sołeckiej, p. Sołtys Mendrala i p. radna 
Słowiak z Makowic oraz p. Kierownik Kosecki, p. Wójt Rudkowski. Przedstawiamy 
dokładnie, podając  jak jest obecnie i jakie planujemy propozycje związane            
z siecią szkół. Szukaliśmy wspólnie najlepszego rozwiązania dot. szkoły                  
w Makowicach. Na Komisjach przedstawiałam efekty tych rozwiązań i jak już 
mówiłam na komisjach,  miałaby powstać szkoła filialna z klasami 1- 3, 
najprawdopodobniej Szkoły Podstawowej w Sidzinie. Ta propozycja podyktowana 
jest głównie środkami wydawanymi na utrzymanie tej szkoły.  Jest jeszcze jeden 
aspekt tej sprawy, bo  trzeba też wziąć pod uwagę   fakt, że  szkoła ta stanowi 
jakby  kultury we wsi, więc nie chcemy tego ośrodka całkowicie likwidować, bo nie 
można tego zrobić społeczeństwu wsi. 
Kolejnym etapem w naszych działaniach było spotkanie z p. Kuratorem w Opolu       
i wczoraj w Nysie.  Na takich spotkaniach nie porusza się  indywidualnych spraw 
dot. gmin, bo takie spotkania służą głównie omawianiu spraw natury ogólnej, więc 
w najbliższym czasie chcę  spotkać się z p. Kuratorem osobiście   w sprawie naszej 
gminy.  Przygotowane  propozycje muszą być zaopiniowane przez Kuratora. Opinia 
ta jest wiążąca, a po jej uzyskaniu możemy spotkać się z mieszkańcami. Długa 
droga w tym procesie przed nami, ale już ją rozpoczęliśmy. Program zmiany 
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systemu oświaty w Polsce jest przeprowadzany pod nazwą „Dobra Szkoła”, więc 
ufam, że tak właśnie  będzie u nas także. Wydaje się, że w porównaniu                  
z problemami innych gmin, chociażby w naszym powiecie,  u nas raczej takich 
zawiłości nie będzie, taką mam nadzieję. Trzymam rękę na pulsie, szukam 
optymalnego rozwiązania. Będę się starać, aby te pieniądze, które wydajemy na 
oświatę w gminie były racjonalnie  i w sposób racjonalny  wydawane. 
 
Przew. RG – rozumiem, że jest szansa, że  z tą reformą oświatową w naszej gminie 
możemy przejść „suchą nogą”. 
 
p. Wójt – mam taką nadzieję. 
 
Przew. RG – w interpelacji zgłoszonej przez radnego Bryłę była mowa o złym 
ogrzewaniu w Szkole Podstawowej w Chróścinie. Czy p. Kosecki może nam to 
wyjaśnić? 
 
p. Kosecki – jestem zdziwiony tą interpelacją, ponieważ w szkole na bieżąco 
monitorowana jest temperatura, w salach lekcyjnych zamontowane są termometry. 
Stan ogrzewania szkoły na pewno wymaga remontu, głównie chodzi o wymianę 
kaloryferów i przyłącza, ale ono cały czas działa, być może było zimniej w jednym 
dniu. Jeżeli temperatura w pomieszczeniu jest 180, to jest dobrze. 
Do budżetu na przyszły rok złożyłem wniosek o wymianę ogrzewania w szkole         
w Chróścinie.   
 
p. Wójt – obserwuję szkołę w Chróścinie i widzę, że jest wiele potrzeb. Gdyby cały 
budżet na oświatę w gminie przeznaczyć tylko dla szkoły w Chróścinie, to i tak 
zapewne byłoby za mało. Są też inne potrzeby, o czym wszyscy wiemy. Widzicie 
państwo jak trzeba środki racjonalnie wydawać. Skoro rodzice z Chróściny 
twierdzą, że w klasach i na sali gimnastycznej jest zimno, to zapewne mają ku 
temu przesłanki. To prawda, że p. Kosecki występuje o środki na szkołę                 
w Chróścinie, w tym na wymianę ogrzewania.  W Chróścinie jest wiele potrzeb tego 
typu, potrzebna jest nowa elewacja budynku, ocieplenie dachu, ale nie tylko 
szkoła   w Chróścinie tego potrzebuje, wiem o tym i staram się sprostać tym   
wyzwaniom. 
Chcę powiedzieć, że podczas kampanii wyborczej na wójta spotykałam się             
z mieszkańcami gminy i mówiłam otwarcie, że podstawowym  zadaniem, które 
będę realizować jako wójt, to pozyskiwanie środków z zewnątrz. I to się dzieje, 
robię i nadal będę robić wszystko, żeby te środki z zewnątrz pozyskać, tym 
bardziej, że podatek rolny w ubiegłym roku  i w tym roku jest coraz niższy, co daje 
się odczuć.  W każdym razie w projekcie budżetu na rok przyszły są zarezerwowane 
środki na wymianę ogrzewania, ale niezależnie od tego będę się starać o środki       
z zewnątrz na to zadanie, bo taka jest moja rolna i po to mnie państwo  na wójta 
wybraliście. 
 
Przew. RG – w imieniu Komisji Oświaty, proszę p. Koseckiego,  żeby na najbliższej 
Komisji przedstawił jak te temperatury się kształtują. 
W sprawie reformy oświatowej w naszej gminie,  ze słów p. Wójt wynika, że od 
przyszłego roku szkolnego planuje się trzy szkoły ośmioklasowe, filię w Makowicach 
i oddział przedszkolny w Makowicach. 
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W mediach mówi się dużo na temat szeroko zakrojonych konsultacji w sprawie 
reformy oświatowej, ale my u nas jeszcze tego nie widzimy, jak te słowa p. 
Minister Zalewskiej mają się do obecnej sytuacji ? 
 
p. Kosecki – z tego co widać, jak mało jest Posłów w   ławach sejmowych, małe 
jest zainteresowanie reformą oświatową, bo w obradach uczestniczy nie więcej niż 
50 posłów,  a p. Minister twierdzi, że konsultacje już się odbyły. 
 
p. Wójt – nie oceniajmy tego aż tak drastycznie, jest nowy Kurator z PiS-u              
w naszym województwie, pełen  inicjatywy i energii, zbiera wszelką krytykę, pod 
adresem reformy oświatowej, nie mniej jednak jest przejęty swoją rolą, być może 
nie będzie tak źle. 
Najbardziej w planowanej reformie niepewni swego są nauczyciele, bo są 
sprzeczne informacje na  temat ich zatrudnienia. 
 
Radna Słowiak – chciałam jeszcze nawiązać do wspólnego spotkania, które 
odbyliśmy. Muszę tu jeszcze powiedzieć, że Makowice tak do końca to jeszcze się 
na wszystko nie zgadzają,  chodzi nam o to, że jak pójdziemy  do Sidziny, to 
doczekamy tego, co na pani wójt obiecała, chodzi nam o tę dodatkową kasę dla 
wsi. 
 
p. Wójt – ja wiem, że mnie państwo będziecie rozliczać z moich działań, nie tylko 
w sprawie reformy oświaty. Minął półmetek mojej pracy dla społeczności gminy 
Skoroszyce i nie uważam, żeby to był stracony czas, wręcz przeciwnie, działamy 
wspólnie z zastępcą tworzymy dobry zespół żeby w naszej gminie żyło się coraz 
lepiej. Na pewno nie odstajemy od innych gmin o podobnym charakterze. 
Pozyskujemy dodatkowe środki, gdzie tylko można. Natomiast wiem o co chodzi p. 
radnej Słowiak, bo takie  i podobne  głosy słyszałam od mieszkańców miejscowości 
Czarnolas, Brzezin, Starego Grodkowa, w  których likwidacji uległy szkoły. 
Mieszkańców Makowic mogę  zapewnić, że zrobię wszystko, żeby dzieci uczyły się     
w lepszych warunkach, niż te makowickiea środki, które pozostaną z różnicy w 
utrzymaniu szkoły, pozostaną w Makowicach i  zostaną w sposób należyty                 
i optymalny wykorzystane.  
 
Przew. RG – widzę, że jest wola współpracy zainteresowanych, oby tak dalej, 
działania są podejmowane. Wierzę, że u nas odbędzie się to wszystko  w spokojnej 
atmosferze. 
 
Na tym zakończono  dyskusję w sprawie oświaty w gminie. 
 
Ad 8 
 
Ubyli radni Beata Malec i Krzysztof Bryła. 
 
p. Wójt – powiedziała, że zdaje sobie sprawę, że podatki to trudna sprawa dla 
wszystkich nas, ale również wszyscy chcemy polepszenia jakości dróg, 
remontowania ich, dlatego wzorem podatku od nieruchomości, zaproponowała 
podniesienie stawek podatku od środków transportowych o 5%. Nie zaspokoi, 
zapewne to wszystkich potrzeb, ale na pewno pozwoli na wykonanie niektórych 
chociażby zadań. 
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Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie. Został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/166/2016 w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych. 
 
Doszła radna Beata Malec. 
 
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały, 
który został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/167/2016 w sprawie poparcia apelu Rady Gminy 
Dobrzeń Wielki do Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady 
Ministrów          w części dotyczącej zmiany granic Gminy Dobrzeń Wielki. 
 
Ad 10 
 
 Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały, 
który został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/168/2016 w sprawie poparcia apelu Rady Gminy 
Komprachcice do Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady 
Ministrów   w części dotyczącej zmiany granic Gminy Komprachcice. 
 
Ad 11 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały, 
który został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/169/2016 w sprawie poparcia apelu Rady Gminy  
Prószków do Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady 
Ministrów          w części dotyczącej zmiany granic Gminy Prószków. 
 
Ad 12 
 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany. Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały, 
który został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/170/2016 w sprawie poparcia apelu Rady Gminy  
Dąbrowa do Prezesa Rady Ministrów o uchylenie rozporządzenia Rady Ministrów                    
w części dotyczącej zmiany granic Gminy Dąbrowa. 
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Ad 13 
 
Projekt uchwały w sprawie przedłużenia dzierżawy gruntów był omawiany na 
wszystkich komisjach i pozytywnie zaopiniowany. Nie było pytań, wobec czego 
przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie. Został 
przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/171/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy  dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
 
Ad 14 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego            
dla części  Starego Grodkowa był ponownie rozpatrywany ze względu na 
konieczność poprawienia załącznika graficznego. 
Pozytywnie zaopiniowany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany. 
Nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXIV/172/2016 przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Stary Grodków. 
 
 
Ad 15 
 
 Na poprzedniej sesji nie było interpelacji. 
 
Ad 16 
 
Radny Jagusz – podziękował p. Wójt, że umożliwiła zgłoszenie sugestii co do 
budowanego chodnika przy drodze powiatowej w Brzezinach. To jest bardzo 
ważne, że była taka możliwość, bo wykonawca pewnych rzeczy nie widzi 
wykonując te prace, dlatego nasza rola, żeby to pokazać. 
 
p. Wójt – cieszę się, że tak się zadziało. Podziękowania przekaże p. Staroście 
Danielowi  Palimące. 
 
Radny Kaczmarczyk – czy był już przetarg na odbiór odpadów od przyszłego roku ? 
 
p. z-ca Wójta Rudkowski – na razie jest ogłoszony przetarg na 3 m-ce, w tym 
czasie zostanie ogłoszony na 2 lata i 9 m-cy tj. od 1.04.2017 – 31.12.2019 r. 
Zmieniły się przepisy o zamówieniach publicznych i to trochę skomplikowało 
przystąpienie do przetargu na wyłonienie odbiorcy na pełne 3 lata. Ponadto chcemy 
w regulaminie zapisać zmiany dot. odbioru szkła. Będziemy proponować odbiór      
w workach  z posesji, dzwony mają pozostać w zabudowie wielorodzinnej. 
Nowością ma być zaopatrzenie mieszkańców w pojemniki na odpady. 
 
Radna Słowiak - przy budynku Stowarzyszenia stoi topola, która jest już 
spróchniała, podczas  wiatrów lecą drobne i grubsze gałęzie, co jest zagrożeniem 
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dla mieszkańców, w ogóle dla przechodniów, tym bardziej, że jest to w centrum 
wsi. 
Druga sprawa – nie ma oznakowania na drodze wojewódzkiej, że jest zjazd na 
drogę do wsi, konkretnie w stronę mojej posesji, jest przez to niebezpiecznie, 
szczególnie, kiedy jest ciemno. 
 
Radna Gmyr – mieszkańcy z osiedla Tumbewa w Chróścinie dziękują za 
wyremontowane dróg osiedlowych  i proszą o remont jeszcze jednego odcinek drogi 
na osiedlu  przy skate parku i o progi spowalniające. 
 
p. Wójt – proszę państwa, to nie może tak być, że wpierw mieszkańcy proszą          
o remont drogi, bo są wielkie dziury i to utrudnia poruszanie się, a następnie, po 
wyremontowaniu proszą o progi spowalniające. Są znaki drogowe, które obowiązują 
wszystkich. Proszę mieszkańcom tłumaczyć, żeby  kierowcy w tym miejscu jeździli 
tak, jak nakazują znaki, tym bardziej, że są to w przewadze mieszkańcy osiedla. 
 
Radna Juśkiewicz – czy na przejściu dla pieszych w Sidzinie przez drogę 
wojewódzką można zamontować światła „na żądanie” ? 
 
p. Wójt – tę sprawę zgłaszała już na Komisji Budżetowej radna Fornalik. Zajęłam 
się już tym. Nie ukrywam, że spodziewałam się takiego wniosku mieszkańców, 
czekałam tylko, kiedy to nastąpi. Widzę ten problem już od wielu lat, ruch na 
drodze krajowej jest coraz większy. Zdaję sobie sprawę, że czeka mnie w tym 
względzie długi, żmudny proces, trzeba uzbroić się w cierpliwość. Wiadomo, że 
Sidzina nie jest strategiczną miejscowością do pilnego załatwienia, ale będę 
działać z całą mocą, żeby to załatwić. 
 
Radna Słowiak – wysepka przy wjeździe do Makowic od strony Skoroszyc jest 
niewidoczna,  tym samym jest niebezpiecznie, może dałoby się ją chociaż 
pomalować,  albo zamontować mrugającą strzałkę, będzie bardziej widoczna. 
 
Wobec wyczerpania wszystkich tematów z porządku obrad, przewodniczący 
zamknął XXIV sesję Rady gminy Skoroszyce. 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
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